
NOTA DE REDARE iN FORMAT SCRIS
a $edin,ei Comitetului Strategic pentru sprijinirea ~i evaluarea

Direc'iei Generale Anticorup'ie,
desfa~urata in data de 07.06.2006, ora 15.00

in conformitate cu prevederile art. 8 alin. 1 din Regulamentul privind
organizarea, desfa§urarea, functionarea §i atributiile Comitetului Strategic,
aprobat prin O.M.A.I. nr. 1154/23.01.2006, §edinta i'ntrune§te elementele
instituite de acest act normativ, referitoare la desfa§urarea acesteia.

$edinta este prezidata de catre domnul Secretar de Stat, Chestor
General Anghel Andreescu, §ef al Departamentului Ordine §i Siguranta
Publica.

1. Considerente lucrative decelate din cazuistica instrumentata de

catre Direc'ia Generala Anticorup'ie, de la opera'ionalizare pana in prezent.

2. Diverse.

Domnul director general Marian Sintion:

Daca-mi permite1i, cei care suntem pe randul acesta suntem toti

din conducerea D.G.A., sunt toti ~efi de birouri ~i de servicii. Poate pe
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unii ii cunoa~teti, dar vreau sa discutam pe aspectele care sunt legate
de munca lor. Daca aveti intrebari va rog sa Ie adresati, de aceea am, ,
introdus ~i acel sistem prin care urmarim sa va informam pe toate liniile
de munca, sa ne cunoac::tetiactivitatea, sa vedeti cum evoluam ~i la"!r , ,

anumite probleme sa va expuneti punctul de vedere sau poate daca
aveti puncte de vedere privind alta linie pe care ar trebui sa 0 adoptam.

Probleme deosebite nu avem, insa vreau sa supun atentiei cateva
chestiuni care sunt specifice activitatii noastre. Vreau efectiv sa aveti in, ,
vedere, dat fiind faptul ca in ultima perioada noi ne-am confruntat cu
diferite probleme in relatia cu diferite institutii, sa analizati posibilitatea, "
ca in viitor competenta pe activitatile de delegare privind ofiterii de
politie judiciara din D.G.A. sa fie extinsa, pentru ca in anumite situatii
conlucram foarte bine cu anumiti procurori din anumite structuri. Am
intalnit situatii cand unii dintre procurori interpreteaza neunitar normele,
legale. Va dau cu titlu de relatie 0 situatie pe care am intalnit-o la D.N.A., ,
Galati: noi am sesizat anumite aspecte privind activitatea unui ofiter de

politie judiciara de la D.N.A. Galati, am trimis cauza la Curtea de Apel
Galati - este vorba de indicii privind fals in declaratii - ~i apoi nu ca s-au, ,
tensionat relatiile, doamna procuror sef de la aceasta unitate a avut 0,
interpretare altfel decat cele legale in ceea ce prive~te normele legale

privind competenta noastra. A spus ca nu am fi competenti sa facem
chiar activitati de prevenire ~i de combatere a coruptiei. Noi am ajuns sa
constatam ~i diferite alte infractiuni care sunt savar~ite sau sunt indicii
ca au fost savar~ite de cadrele M.A.I. ~i nu putem desfa~ura activitati
decat daca primim delegare intr-un anumit context pe atributiuni de
politie judiciara de catre parchetele tribunalelor sau alte parchete. Asta
este principala chestiune, daca veti avea in vedere sa analizati c::ipoate, , "!r

in viitor veti avea in vedere extinderea competentelor noastre, pentru ca
am intalnit ~i situatii foarte placute cand unii procurori doresc sa

, A

lucreze numai cu noi. Insa nu vreau sa facem chestia asta la nivel

personal, ca ne cunosc ~i ca au incredere in noi, vor sa lucreze pe
diferite alte categorii de functionari publici care in mod normal nu sunt,
de competenta noastra, conform legii speciale, dar pe atributiuni de
politie J·udiciaraputem sa facem activitati insa nu vreau sa dam loc de, ,
interpretari. Daca veti analiza ~i veti fi de acord, va propun sa inaintam
domnului ministru aceasta chestiune, pentru ca lucram foarte bine cu

Parchetul in general, ~i aici vreau sa arat cu titlu de exemplu ca a fost
situatia cu dl.gen. Carjan. Nu este frumos ca reliefez acest exemplu,
cand am fost intrebat daca cunosc - legat de dosarul in care este

cercetat - amanunte. Parchetul daca vrea ne da delegare, daca nu vrea
nu ne da delegare ~i atunci nu putem sa informam structurile de
comanda, in special pe ministru cu privire la ceea ce se intampla cu
angajatii M.A.I.



Domnul chestor Constantin Manoloiu

in legatura cu ce spuneti dumneavoastra trebuie 0 discutie mai
ampla, mai profunda, pentru' ca dumneavoastra aveti 0 competenta
speciala. 0 derogare inseamna modificarea legii, iar, personal, nu v~d
necesitatea ei, pentru ca sunt alte organe abilitate sa faca acest lucru.
Ori, 0 extindere a competenlelor materiale ale dumneavoastra, in
anumite cazuri, Ie poate face procurorul. Faptul ca 0 infractiune este,
conexa cu 0 alta infracliune de coruplie, de fals - puteli face cercetarea,
in opinia mea, nu cred ca trebuie neaparat sa modificam legea pentru ca
sa faceti 0 cercetare. Sunteti 0 unitate care aveti 0 competenta speciala, , , ,
~i nu cred ca trebuie sa schimbam.

Domnul Emanuel Rauta,

~i noi ne-am gandit la propunerea dumneavoastra, de ieri de cand
am primit faxul. D.G.A. este 0 institulie tanara cu competenle speciale,

cum spuneali ~i dumneavoastra, ~i probabil este nevoie sa treaca timp
sa se obi~nuiasca oamenii, chiar ~i procurorii, cu ea. Probabil este
nevoie de cateva cazuri mari. in momentul in care vor aparea acestea,

cu siguranla procurorii vor delega mai mull. Nu ~tim daca in momentul
acesta i~i are rostul schimbarea legii, pentru ca, oricum, procurorul

deleaga pe cine dore~te. in momentul in care "cre~te" institulia,
banuiesc ca, avand atribulii de genul acesta, se poate rezolva lucrul
asta. ~i institulia "cre~te", merge bine, sunt cazuri. Eu primesc pe e-
mail cazuri rezolvate de la D.G.A., ceea ce ma bucura. Spor in
continuare !

Dar unitatea se nume~te D.G.A., daca i-am extinde
competentele ... Ganditi-va, a fost creata institutia pentru lupta

" ,
impotriva corupliei. Pentru celelalte infracliuni comise de personalul
M.A.I. exista Corpul de control ~i alte organisme abilitate de catre
procuror care lucreaza prin delegare de competenla.

Domnul Alexandru Cumpana~u

Am fost cam circumspect la inceput cand s-a facut Direclia, ca
dealtfel multi din cei prezenti, ~i pot sa va spun ca, pe parcurs, eu am, ,
urmarit foarte mult ce s-a intamplat, ~i din perspectiva societalii civile ~i
din perspectiva interesului pe care il avem profesional. Pot sa va spun

ca, pana in momentul de fala, lucrurile merg foarte bine. Ceea ce spune
domnul Sintion cred ca este 0 problema pe care 0 putem discuta cu
tolii. Am observat ~i noi din cazurile pe care Ie-am primit ~i din modul
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cum functioneaza Directia ca poate sa aiba probleme la modul de
functionare a politiei judiciare. Vreau sa va intreb daca credeti ca,

" ,
pentru functionarea mai buna a unei institutii nu poate fi schimbata pe
parcurs. De exemplu, Constitutia Romaniei a fost modificata in 1991,s-a
constatat ca numai este la zi. Cred ca, in general, este bine sa existe 0

deschidere fata de modul in care poate fi imbunatatita activitatea unei, ,
directii ~i a unui minister. Poate trebuie sa luam in considerare ~i

discutii pe tema aceasta. Consider sunt ni~te pozitii putin cam prea
refractare. Poate ar trebui sa discutam pe marginea ei. Ce-ar insemna
acest lucru, cum s-ar putea face, care ar fi procedura, de ce ar trebuie

sa se faca lucru acesta. Spun asta pentru ca, pentru mine cel putin,
inseamna foarte mult sa nu mai avem stegulete la coruptie, iar in
momentul in care ne intalnim cu diplomati sa Ie spunem ca se face ceva
impotriva coruptiei. Eu fac analize de genul asta in fiecare zi, pentru,
extern, si pot sa va spun ca pana acum ministerul sta foarte bine, a
aratat deschidere, a acordat sprijin ~i D.G.A. ~i altor institutii, dar cred
ca trebuie sa avem grija sa incurajam acele eforturi, pentru ca, altfel, s-

ar putea ca la urmatorul raport de tara sau la urmatorul raport din
octombrie sa nu mai aratam a~a de bine, ~i depinde ~i de dvs. Daca se
vine cu 0 propunere care este rejectata din start fara sa se discute, mie
imi arata ca nu exista foarte multa deschidere. Poate ca este bine sa
discutam pe tema asta. Poate ca nu este bine, poate ca este bine, poate
ca exista deja alte institutii care se ocupa de acest lucru. Dar cred ca nu
ar da bine deloc la exterior sa aratam ca exista 0 rejectare totala, din

start, a unei initiative care este menita sa incurajeze.

Domnul chestor Constantin Manoloiu:

Cred ca ati inteles gre~it. Nu este vorba de 0 atitudine, ci este
vorba de 0 analiza intre speciali~ti care se pricep la drept ~i la
procedura penala. in opinia mea, atata timp cat am constatat 0 fapta de
coruptie care este in legatura cu 0 alta infractiune, procurorul ma poate
delega sa desfa~or toate acele actiuni care ma ajuta sa probez acea
infractiune. Deci este vorba de intelegerea procurorului, nu trebuie sa, ,
schimbam legea neaparat. Noi ne-am obi~nuit sa schimbam legea cum

avem 0 piedica. Hai sa terminam, sa intram in practica judiciara in
materie. Sa schimbam modul de atitudine a procurorului fata de lege ~i
fata de aplicarea legii. Deci eu, daca constat 0 infractiune de coruptie,, , ,
ma duc pana in panzele albe pe celelalte infractiuni conexe. Nu daca am
un fals sa Ie sparg in doua: de falsuri se ocupa Manoloiu ~i de coruptie
se ocupa Sintion. Nu, este 0 falsa premisa. Eu cred ca ne intelegem,

discutam acela~i limbaj.

Domnul director general Marian Sintion:
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Domnule director general, daca imi permiteti. Din practica am

constatat ca la nivelul Parchetelor CU'1i1orde Apel ~i la nivelul Sectiei a
II-a de la nivelul Parchetului General sunt foarte multe cazuri privind
cadrele M.A.I., incepand de la infractiuni de abuz (de~i abuzul poate fi
de la 0 chestie ca te raste~ti la unul ~i pana la mai multe chestiuni), dar
sunt ni~te chestiuni care tin de fondul problemei ~i se leaga ~i de alte

aspecte, ~i toate aceste aspecte pot duce spre infractiuni de coruptie.
Noi urmarim sa facem liantul ~i sa ne apropiem cat mai mult de Parchet,

dar ~i de alte institutii, pe subcomponente, cum sunt parchetele de pe
langa cU'1i1ede apel, pentru ca ei, daca vor, ne dau delegare, daca nu
vor, nu ne dau delegare. Dar noi am vrea ca, printr-un act normativ, sa
putem sa avem 0 comunicare, pentru ca ~i ei chiar daca ~i legea 0

interpreteaza altfel ~i i~i fac probleme de la interpretare la interpretare
sau in functie de cum abordeaza ei discutia. Aicea se pune problema.
Sunt multe alte chestiuni cu care noi putem sa venim in intampinarea
celorlalte componente ale M.A.I., daca am avea aceasta competenta.

Daca am avea competenta asta am putea sa rezolvam foarte multe
probleme. Noi avem competenta generala la nivel national ~i teritorial,
comparativ cu Parchetul, care are numai anumite componente, ~i noi
am putea ajuta actul de justitie mult mai bine.

Domnul chestor Constantin Manoloiu:

lertati-ma, dar noi putem discuta noi doi. in opinia mea, punand,
problema a~a cum ati pus-o dumneavoastra, plec de la 0 anumita zona

sa ma duc spre coruptie, nu plec de la coruptie spre 0 anumita zona.

Deci eu propun sa avem 0 discutie noi doi separat sau a1tii care ne
pricepem in zona asta, ca nu are rost sa facem 0 polemica ce nu are un
fond divergent neaparat.

Domnul director general Marian Sintion:

Discutam pe chestiuni de fond, ceea ce ne intereseaza. A~ vrea sa
va mai supun atentiei 0 alta problema, daca nu sunt alte probleme de
ridicat. Vreau sa va rog sa ne sprijiniti deoarece avem probleme in a

aduce oamenii in unitate. Noi dam avizul foarte u~or in momentul in
care pleaca cineva din unitate ~i pot sa va dau cu titlu de exemplu,
avem un coleg, Savianu, pe care I-am gasit ~i cu probleme, care a plecat
unde a vrut ~i a ajuns la Cancelaria primului ministru, nu vreau sa intru
in detalii aici. Avem un alt coleg ~ef de birou de la Dambovita care s-a

inscris la concurs pentru functia de inspector ~ef adjunct pentru care
am dat avizul foarte repede. Va rugam sa ne sprijiniti sa gasim 0

modalitate pentru ca ne-ar mai trebui oameni, suntem acum 278 pe

schema, suntem 54,09°1'0 din toata schema ~i facem eforturi



supraomene~ti sa dam acel feed-back atat institutiilor publice ~i
institu1iilor care sunt componente ale M.A.I., cat ~i soci~ta1ii civile.

Oomnul Secretar de Stat, chestor general Anghel Andreescu:

A~ vrea sa exprim ~i eu ni~te pareri. Sigur, orice lege poate fi
schimbata. S-a schimbat Constitu1ia, daramite legea. Oar gandi1i-va ca
noi schimbam in fiecare ~edin1ade Guvern peste 40 de acte normative.

~ti1i de ce. Ca sa devin compatibil cu U.E. ~i unele au prioritate fa1ade
astea pentru ca asupra lor inca e reduta cu stegule1ro~u ~i au prioritate.

Altele, via1a de zi_cu zi Ie determina, vede1i inunda1iile, calamita1ile ~i
a~a mai departe. In situa1ia de fa1a puteam sa facem un material de 0

jumatate de pagina cu punctul dumneavoastra de vedere ~i il dadeam la
to1i colegii, cu sau fara studii juridice, ~i pe urma veneam in cuno~tin1a
de cauza sa discutam, dupa ce ~i speciali~tii in domeniu discutau

treaba asta. Este un punct de vedere.

Ooi, a~ vrea sa in1elege1ica aducerea oamenilor nu se rezolva intr-
o ~edin1a aici. Eu nu am fost informat de treaba asta. ~i va spun
categoric ca nu voi da drumul la nici un om atata timp cat nu mi se

justifica ~i atata timp cat ~efii de arma nu sunt intreba1i ~i eu nu discut
cu ei. Pentru ca, atata timp cat U.E. spune categoric: la Poli1ia de
Frontiera trebuie sa am 100% pe frontiera externa, daca nu, nu ne
prime~te. Oameni buni, asta e prioritatea numarul unu. La Poli1ia
Romana am lipsa ~ase mii ~i ceva de oameni, unii s-au pensionat, unii
sunt bolnavi; la Jandarmerie a ajuns omul ~i locul. Oaca unul singur

pleaca a~a cum sunt ceru1i la S.P.P. ~i e tot 0 structura a statului -
asigura protectia demnitarilor - nu mai am aprobat sa se duca pentru ca

, v

nu gasim inlocuitori. A~tia sunt oamenii. ~i mai gandi1i-va iar la 0

chestiune, niciodata nu voi fi de acord sa ajungem la 500, pentru ca e
bine sa fie societatea civila sa ne judece. Pai nu crede1ica poterele sunt
mai multe decat cei care lucreaza. Noi discutam intre noi. Eu am mai

pU1inin strada, noi traim pe seama celor care lucreaza, judiciar, ordine

publica ~i a~a mai departe, eu iau salariu pe baza acelora. Ceta1eanul

spune: "Cum cheltui1i banii?" ~i nu pot sa fac aici 0 unitate de 1000

oameni. A~a cum vreau sa se in1eleaga ca principiul nevinova1iei, pe
care I-am invatat cand am facut facultatea, trebuie sa ramana valabil. Sa,
nu vedeti in fata un politist ca daca e politist este c::iinfractor neaparat.

, " , "!r

Ca, pe ici pe acolo, din informa1iile pe care Ie am, lucrurile cam a~a Ie
yedema Ceea ce e incorect, pentru ca se intoarce impotriva

dumneavoastra. ~i v-a spun foarte categoric, a~a cum s-a intors

impotriva fo~tilor "C.I.-~ti". Va spun foarte sincer, eu am mai multa

experien1a decat dumneavoastra. Adica sa va apropia1i mai mult de
oameni. Cei care au tradat sa plateasca. Oar nu vede1i intr-un poli1ist
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neaparat un infractor. JUdecati bine sa nu mai fie ca pe vremuri cand
"C.I.-stul" hotara soarta ~i destinul unui om. Daca acesta scria ca vezi
doamne ai ascultat "Europa Libera", gata, nu mai aveai acces la nici 0

functie. Vezi cazul lui Carjan ~i al lui Lunca~u. Acum s-a socotit ca nu
sunt vinovati, dar dupa ce i-a tarat prin toata mass-media. Fiti foarte- , ,
atenti! Inca 0 data, cine a gre~it sa plateasca, dar, va rog, sa fiti foarte
atenti. Nici macar remarci cand va duceti, nu vedeti ca noi incercam c::i

, ,,"!f

prin Corpul de Control, nu vedeti ca noi nu vrem sa ajungem cum era cu, -
ani in urma: "Am venit sa te fac". De unde limbajul acesta ? Inca pe ici
pe acolo ~i noi mai avem la Corpul de Control. Apoi rela1ii1e cu
institutiile statului. Eu sunt foarte necaJ·it.Oameni buni, trebuie sa aveti, ,
relatii foarte bune cu Parchetul, Justitia, D.N.A., c::efi de arme,, , "!f

conducerea ministerului ~i societatea civila. Altfel, nimeni nu va
deschide poarta. Oameni buni, suntem in 2006. S-au dus vremurile alea

cand spuneam: "Eu sunt de la interne ~i eu fac ce vreau cu tine". S-a
terminat ! Vedeti cate procese are M.A.I. Ganditi-va ca Yeti plati 10, "
genera1ii. ~i a~a, intr-un conflict intre noi ~i societatea civila ca~tiga
societatea civila. Eu am 5 procese ~i i-am aratat doamnei Monica
Macovei cum se ca~tiga un proces ~i i-am intrebat ~i pe profesorii mei
de drept cum se poate ca~tiga. Care e incadrarea juridica ~i care sunt
probele. il ~titi pe Carpenaru, mare profesor la drept, pe Bulai, cel mai
renumit din Europa: "Mai, ai fost elevul meu, dar nu pot sa-ti dau un
raspuns". Fi1ifoarte aten1ica se ca~tiga foarte u~or, pentru ca daca mai
ajungeti in mass media ~i in gura presei s-a terminat cu prestigiul
institutiei.,

Adica nu vreau sa deveniti ca ni~te zbiri cand va duce1ipe undeva

- "Eu fac, dreg" - nu, sa fiti ni~te oameni obi~nui1i. ~i ve1ida socoteala,
raspunderea este personala ~i nu intamplator va spun acest lucru. Nu
uitati ca majoritatea celor din Interne mi-au fost elevi ~i unii vin ~i imi
spun. ~i am incredere in ei, ca sunt oameni care au studiat ~i care au
avut un comportament deosebit. Vreau altfel sa va comportati. ~efii de

arma de pilda nu vor sa va mai dea nici un om, pe de 0 parte ca au lipsa,

pe de alta parte ca mai au ~i ei orgolii, sunt ~efi de arma. Noi, in
ministerul nostru, traim prin cele patru mari arme. Vreau sa in1elegeti

bine ca acesta nu e ultimul trepadu~. ~i mai sunt ~i alte chestiuni.
Oricum, eu vreau sa va ajut, dar intelege1i ca de la ~edin1adin februarie,
nu ne-am intalnit sa ma vad cu comanda. Sau sa discutam probleme de
cadre. Pe cine aducem, de unde aducem sa facem 0 prioritate. Unde se

ridica probleme, sa zicem Timi~ul, care este judet de grani1a unde este

~i Politia de Frontiera cu probleme, ~i ~titi de ceoAtunci poate trebuie sa
am trei acolo. Sa ne aplecam ~i asupra informatiilor care vin de la S.R.I.

de la celelalte structuri, servicii secrete. Am primit ~i ~titi cand m-am
dus atunci pe granita, singura data cand m-am dus, cand ne-a semnalat
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S.R.I. ca la Cara~ se intampla minuni. Ai no~tri au spus ca nu, Polilia a

spus ca nu, Politia de Frontiera - nu, ~i uite acum sunt arestali ~i bine
fac ca-i aresteaza. Oar 0 sa fili intrebali ~i dumneavoastra ~i noi ce am
facut pana acum, de ce n-am aflat. Nu e logic? U.M. 0962 nu mai

raspunde de asta, dumneavoastra raspundeti. De aceea vreau altfel sa,
lucrati cu oamenii ~i vreau un alt climat de munca. Poti sa fii foarte dur, '!r ,

in situatii Iimita, cu minerii (~i eu recunosc ca i-am amenintat ca-i
impu~c pe unii), dar asta este valabil numai in situatii exceptionale de, ,
razboi. Oar in viata de zi cu zi numai e la moda ca eu daca strig foarte
tare inseamna ca sunt bun ~ef. S-a terminat de mult, cititi, care n-ati citit

'!r "

puneli mana pe carte. Nu mai merge a~a. Trebuie altfel sa lucram. Cine
nu lucreaza, dalii afara, aveli atatea parghii. Nu ~tiu trebuie sa ne

schimbam din punctul acesta de vedere. ~i cand mai venim la 0 ~edinla
dati din timp materialele bineinteles ce se poate da, inclusiv la, ,
societatea civila ca de aia ii avem pe oamenii a~tia aici, caci noi poate

suntem prea subiectivi, ei vin ~i spun: "Oameni buni ali gre~it aici, cred
ca acesta este barometrul cel mai bun oamenii ace~tia de acolo. ~i mai
gandili-va la 0 treaba noi venim ~i plecam dar gandili-va ce urmeaza
dupa noi sa ne pregatim oamenii care vin dupa noi. Sunt mai multe
chestiuni, nu in acest sistem putem discuta alte chestiuni, ele trebuie
discutate in comanda ministerului. Suntem pe ni~te funclii trecatori cu

tolii ~i eu ~i Sintion ~i a1lii, important este ca societatea sa functioneze.
E adevarat ce spunea colegul nostru ca a~a ii numim colegii no~tri

acum, ministerul nostru nu are nici un stegulel ~i din materialul din care
ne-a venit, nu noi am spus-o ~i Olli Rehn ~i Frattini daca nu ii credem pe
a~tia. Noi am avut cele mai multe sarcini 265 anul trecut pe care Ie-am

indeplinit pe toate, ii mai aud cateodata dand cate un comunicat dar
bine asta este politica ~i nu ne bagam in politica,pentru ca nu avem
voie, am intrat cu sarcini neindeplinite inca din 2003 va spun eu ~i din
2004 am avut 17 sarcini neindeplinite foarte grele, pe care Ie-am
indeplinit, cu ce eforturi, am facut toti ~i noi ~i altii care lucreaza pe

, , A

strada dar mai trebuie sa facem ~i ne a~teapta lucruri grele. In

septembrie va fi probabil Raportul ~i la coruptie mai trebuie sa luptam.

Aici amintiti-va de discursul pre~edintelui Basescu rostit cand I-a
instalat pe domnul ministru Blaga, daca nu va aduceti aminte va
reamintesc eu pentru ca am fost de fala. A spus a~a domnul pre~edinte:
"Oomnule, intr-adevar sa nu ne aplecam asupra unui polilist care ia un
pachet de tigari pentru ca ~i asta este i1egal,dar acela care fura milionul
ce facem. ~i eu va aduc aminte ce a spus pre~edintele Basescu. Hai sa

cantarim. Atunci acea statuie care e in fata Facultatii de Orept 0, ,
aruncam. "Evenimentul Zilei" dadea anul trecut sau nu ~tiu cand 0 mare
realizare a P.N.A. ca un ajutor ~ef de post a fost condamnat ca a luat 0

gaina ~i doi pe~ti. Oar v-ati gandit vreodata, undeva intr-o comuna, dar
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nu ati fost eu am cunoscut tara,unde nu are lumina electrica unde sotia" ,
nu lucreaza ~i are trei copii. 0 sa ziceti: "Bine ~i trebuia sa ia gaina de la
acela. Bun ~i ce mare realizare a P.N.A. sau va fi dumneavoastra daca
acesta a luat 0 gaina ~i-I bagati la inchisoare. C:iceilalti care fura cu, v,
milionul, ce facem. Ne facem ca nu vedem sau suntem incompetenti. Nu

va suparati ca ridic a~a problema. Oar stati de vorba cu aia de J·ossa, ,
vedeti ce spun. Altfel pe dumneavoastra 0 sa va puna la zid, dupa cum
~titi internele din orice tara fie la americani fie in alta parte sunt aia care, ,
ne ancheteaza pe noi, trebuie sa se ~tie un pic ~i de teama dar in ca 0

data nu intrati in pielea "C.l"-~tilor de alta data. ~i nu intamplator spun
lucrul acesta. Vreau sa ma intelegeti ca nu vreau nimic altceva ~i am, ,
luptat pentru aceasta unitate, cand toti v-au hulit, ~titi de ce, din mai
multe motive. Oar aveti aici 0 deviza: Numai impreuna putem reu~i.,
Oemonstrati acest lucru. ~i mai ales daca tot suntem profesioni~ti ~i
avem ~i 0 structura a~a ~i 0 formatie militara, oameni buni cand aveti
probleme puneti cartile pe masa ~i discutati. Uite domnule mie nu imi, , ,
place la tine treaba asta. Hai sa facem impreuna daca nu spunem ca nu
se poate face. ~tiu luptam mult pentru festivism. Noi suntem croiti in
M.A.I. si am vorbit ~i cu domnul ministru sa terminam odata cu
festivismul. Tine cat mai tine uita-ti la U.E. numai tine. Avem nevoie de, " ,
fapte. ~i va rog sa ma intelegeti bine pentru preventie e adevarat
dumneavoastra trebuie sa iec:iti in,mass-media, sa faceti sa dregeti, ca~, "
acesta e rolul dumneavoastra dar nu numai al dumneavoastra ci ~i al

nostru. Ar mai fi ~i alte lucruri 0 sa Ie mai discutam nu numai in aceasta
formula ca sa spunem a~a, nu sunt adeptul ~edintelor cum inca se mai
intampla in minister casa dam bine in fata mass-media a societatii, ,
civile, a ~efilor atunci ma gasesc sa ies cu ceva nu asta rezolva
problema sau ce nu se poate sa rezolvam in sfatul acesta al batranilor
sa hotaram, al ob~tii. Eu a~a vad conducerea, altfel nu am facut nimic.

Oacasunt ~i alte probleme va rog frumos sa veniti cu puncte de vedere.

Oomnule ministru daca imi permiteti, eu de felul meu sunt un tip
foarte bataios. A~a probabil a contribuit la chestia asta ~i formatul meu

profesional. Eu a~ fi dorit sa discut cu dumneavoastra multe chestiuni

in particular, iar aici anumite aspecte. Nici in acest context nu vreau sa

detaliez anumite chestiuni. Am alt format, alta optica ~i vreau putin sa
reliefez anumite chestiuni ce tin de alocutiunea dumneavoastra. Eu am, ,



avut multa comunicare cu dumneavoastra inainte ~i ma a~tept sa 0 am

la fel de mult ~i in continuare. V-am reliefat anumite aspecte in trecut ~i
acum ati spus ca nu ati avut intalniri cu noi cu comanda. V-am cerut, ,
ajutorul exact intr-o situalie care a fost foarte delicata,~i nu vreau sa
intru foarte mult in profunzime aici. Vreau sa va cer la fel ajutorul ~i

acum ca sa puteli sa gasili dumneavoastra ~i domnul ministru 0

modalitate de rezolvare. Repet nu vreau sa detaliez pentru ca efectiv
disculia de astazi este efectiv de a va cere ajutorul. Problemele care va

sunt supuse atenliei astazi respectiv resursele umane ~i celelalte
chestiuni Ie cunoa~teli foarte bune pentru ca Ie-am mai abordat in
discutiile anterioare. Nu este nimic nou din ceea ce discutam. Oaca,
considerali ca nu v-am respectat in momentul in care v-am ridicat
aceste chestiuni pentru ca nu v-am inaintat adresa inainte, atunci imi

cer scuze. Oar aceste chestiuni la nivel verbal au fost reiterate de
nenumarate ori. in ceea ce prive~te modalitatea in care abordam noi

comunicarea cu colegii no~tri din M.A.I., cel pulin din disculiile pe care
Ie-am purtat eu, pentru ca eu raspund pentru ceea ce fac ~i raspund
intr-adevar ~i pentru cei care sunt in subordinea mea,intotdeauna am
pus accent pe calitatea umana pe colegialitate pe deschidere ~i pe
sprijin. Oovada in acest sens sunt toate cazurile pe care Ie-am facut
cand am sarit efectiv in sprijinul angajalilor M.A.I.,~i nu am tratat cu nici
o discriminare modul in care a fost abordata problematica infracliunilor

savar~ite de catre cetaleni ~i ma refer aici pe dare de mita comparativ
cu angajalii M.A.I. ~i avem peste 20 de cazuri in care polili~tii sau alli
funclionari publici cu statut special au sesizat infracliunile savar~ite de
cetaleni cum ca vor sa Ie ofere bani sau alte produse iar eu nu am

argumentat niciodata ca mergem sa "facem pe careva"iar daca sunt alte
amanunte pe care nu Ie cunosc rugamintea mea este atunci dali
organelor abilitate pentru ca ~i noi suntem supu~i controlului, Corpului
de Control, Oirectiei de Audit, sau este O.G.I.P.I.care ne poate verifica,
iar daca aia care au facut a~a ceva atunci sa raspunda pentru ce au
facut. insa eu repet, nu am cuno~tinla ca cineva sa formuleze asemenea
afirmatii. Vreau sa va rog in acest context ca puteti sa adresati intrebari, , ,
celor care sunt efectiv din acest consiliu de conducere al O.G.A.,pentru

ca ~i noi avem 0 zona de zvonistica ~i sa ~tili ca ~i eu sunt alimentat ~i
incerc sa stau cat mai mult sa pastrez 0 linie de echilibru. Nu vreau sa
ascult orice chestiune care mi se spune §i dupa aceea sa aprind
anumite focuri. Ati spus ca noi nu vreti sa fim tratati ca "C.I."-~tii, sa, ,,"!I'
~tili ca noi nu avem optica care s-a abordat in momentul in care O.N.A.-

ul a abordat chestiunea cu domnul Carjan. Nu ne-am dus sa reliefam in

presa ca sa distrugem ministerul sau sa ii bagam pe aia care sunt
cercetati. Noi nu am facut altceva decat sa ne prezentam modul in care,
ne desfa~uram activitatea ~i avem un decalaj enorm. Ambasadorul



Romaniei in Italia ne-a felicitat pe noi delegatia romana spunand ca noi

am facut diferenta intre Romania ~i Bulgaria pe domeniul capitolului
JAI, deci aici se vede efortul nostru. Cu steagurile, in ceea ce prive~te
relatia cu societatea civila noi am urmarit de fiecare data sa desfa~uram
~i sa dezvoltam aceste parteneriate, nu am fost ermetici nu am fost

inchistati, i-am rugat pe toti cei care vor sa vina in unitate ~i ~efii de
arma ~i de componente sa vina sa ne faca 0 vizita sa vada cum ne
desfa~uram activitatea. Nu avem probleme cu nimeni, nu suntem ahtiali
~i daca ali observat pot sa va dau cu titlu de exemplu ca mai sunt invitat
la diferite emisiuni, apariliile meIe sunt sporadice ~i nu sunt un abonat
care face declaratii sforaitoare. lar aici cred ca suntem pe aceea~i,
lungime de unda ~i avem acela~i interes sa luptam pentru imaginea
ministerului ~i a ministrului. Chiar daca eu sunt procuror ~i ocup

aceasta funclie, pentru ca ministrul de interne este om politic ~i se
bucura de imaginea pe care 0 cream ~i noi pe bucalica noastra mai
mica iar Direclia de imagine a ministerului pe 99% din cazuistica. Eu zic
ca cu anumite arme am avut 0 colaborare nu buna ci foarte buna, ca
acum discut cu domnul Manoloiu la nivel de termeni nu am nici 0

problema, dar eu zic ca ma inleleg foarte bine cu dumnealui iar alli ~efi
de arme intr-adevar, poate ca dumnealor nu au deschidere sau aplecare

spre comunicarea noastra pentru ca suntem de a~a profil facuti sa
avem alta misiune ~i nimeni nu se bucura in momentul in care tot ii ceri
oameni ii ceri resurse, ii ceri logistica ~i eu zic ca i-am tratat cu respect
dar daca au orgolii cum a~i spus ~i dumneavoastra sa ~tili ca ~i eu pot
avea orgolii. Eu nu m-am dus aici ca intr-un turn de filde~ trag ~i eu de
dimineala pana seara ~i incerc sa determin 0 alta optica in abordarea cu

celelalte institulii cu societatea civila. Vreau sa va mai supun aten{iei alt
aspect legat de logistica, nu este un aspect deosebit, vroiam sa va cer
ajutorul efectiv poate mai suntem ajuta{i cu macar 5%, deoarece am avut

situa{ii in care am facut audieri in prefectura, pentru ca nu am avut birouri la
componentele de arme §i asta vreau sa va spun de§i suntem aici conducerea

D. G.A. §i 0 parte a conducerii M.A. I. vreau sa vede{i asta ca un apel la
ajutorul pe care ni-I pute{i oferi. Pentru ca a fost deschisa chiar 0 lucrare

de ni~te colegi de-ai no~tri nu de la D.G.A., nu vrem sa fim acuzali
inclusiv de ancheta politica pentru ca din cauza spatiilor au trebuit sa
audieze in prefectura §i Ie-am spus atunci ca niciodata sa nu mai faca
chestia asta,dar nu au avut birouri. ~i vreau sa va mai spun in incheiere un

lucru, domnule ministru sa ~titi ca noi avem foarte multe lucruri in
comun dupa parerea mea iar legat de exemplul cu gaina ~i cu ~eful de

post, intr-adevar noi, parerea mea, este ca tratam cu aceea~i unitate de

masura pe toata lumea. Legat de faptul ca acel ~ef de post a fost
condamnat, nu cunosc spela dar eu ~tiu un lucru. Sa ~tili ca eu am
copilarit la lara ~i sunt nepot ~i fiu de laran, 0 batrana din 3 gaini din
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ceea ce procura 3 gaini traie~te toata viala. Nu exagerez, nu ca ~eful de

post merita ce a palit, conteaza foarte mult de la caz la caz dar prin asta
vreau sa va arat ca ~tim sa Ie analizam pe toate. Domnule director

general Manoloiu, nu va suparali, bunica mea are 85 ~i ceva de ani sa
~tili ca nu mananca foarte mult iar ea daca a stat cu 3 gaini ~i cu ce
mananca 0 bucata de paine nu ca ma raportez la ea dar eu Ie ~tiu felul
~i ~tili foarte bine ei nu au nevoie de lux la 0 anumita varsta dar acele 3
gaini ~i noi chiar am avut 0 disculie in care aratam ce inseamna pentru
taranul roman sa aiba un anumit ...,

Chestia asta ~tili cand 0 foloseam atunci cand ii fura omului vaca
din curte.

Nu a~ vrea sa-mi extind competenlele de discurs asupra unor
domenii de care nu raspund ~i asupra carora nu am nici un control dar

a~ vrea in primul rand sa va salut pe toli cei prezenli ~i in special sa
salut prezenla domnului Steve Foster in mijlocul nostru, ma bucur sa il
revad, referitor la activitatea D.G.A. a~a cum este perceputa la nivelul
direcliei pe care 0 reprezint, trebuie sa va spun ca de cateva luni de zile
reu~im sa colaboram foarte bine,cu colegii de la D.G.A.,vizavi de modul
de in~tiinlare a opiniei publice in legatura cu rezultatele inregistrate de
aceasta unitate,din acest punct de vedere categoric nu sunt nici un fel

de probleme, a~ mai vrea sa spun ca daca ne-am raporta la activitatea
P.N.A. ca ~i institutie de referinta, amintiti-va ca P.N.A.-ul s-a lansat cu'Y, , ,

acea gogoa~a numita Seclia 5, seclia benzinarilor ~i a~a mai departe, 0

gogoa~a care s-a dezumflat in timp, e adevarat dupa mai bine de un an
de zile s-a dovedit ca 0 mare parte din oamenii respectivi au fost

arestali degeaba nici nu au apucat sa fie condamnali vreodata. Sigur ca
presa va a~tepta in continuare de la D.G.A. nu neaparat la cazuri de

amploare gen "Seclia 5", cat probabil de cazuri semnificative ca ~i
funclii ale persoanelor cercetate ~i probabil ca nu vor intarzia intrebarile
pe aceasta tema, mai ales ca au trecut cateva luni bune de la momentul
la care s-a lansat pe piata ~i sa nu va mirati cand fie in interviuri, fie in, 'Y ,

solicitari directe ale presei, veli fi intrebali despre stadii ale anchetelor
privind persoane cu ranguri ceva mai inalte. Pe de alta parte, pentru ca

s-a discutat despre anumite nemullumiri in relalii1e cu ~efii de arma sub
o forma sau alta, mai ales la transferul de oameni cred ca ~tili ca nu e
legata numai de D.G.A. aceasta problema ci sunt probleme generale
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legate de transferul unor oameni dintr-o unitate in alta, fapt pentru care

mi-a~ permite cu aceasta ocazie sa va lansez propunerea poate de a
invita la ~edin1elenoastre ~i ~efii de arme. in felul acesta se realizeaza 0

mai buna comunicare fie ~i periodica daca nu constanta ~i pe de alta
parte 0 coresponsabilizare a dumnealor in tot acest proces numit

transparen1a decizionala la nivelul D.G.A.. ~i 0 ultima provocare, a~ fi
vrut sa va lansez vizavi de modul in care D.G.A. poate ~i trebuie sa

gestioneze ~i corup1ia din zona administra1iei publice avand in vedere
ca ministerul nostru se nume~te al administra1iei ~i internelor ~i faptul
ca chiar daca cel pu1in deocamdata presa n-a inceput sa-~i puna
intrebari, ceta1eanulcand se duce la ghi~eu la un func1ionar public, caci
iata serviciile publice descentralizate au trecut din zona de interne in
cea de administra1ie publica, vorbim aici de pa~apoarte de permise, de
inmatriculari ~i a~a mai departe ~i sunt convins ca lumea ar avea multe
de zis ~i de comentat vizavi de ceea ce ar trebui facut pe aceasta zona,
ozona foarte greu de patruns ma gandesc din punct de vedere
informativ cel pU1in,avand in vedere ca oamenii care lucreaza la D.G.A.
mare parte dintre ei provin ~i aici e 0 chestiune obiectiva, provin dintr-o

zona care 1inede ordinea publica ~i poate e mai greu sa se apiece ~i pe

zona de administra1ie dar cred ca ~i din punctul de vedere al imaginii nu
doar din punctul de vedere al practicii, impactul public va fi pozitiv in

momentul in care vor in1elege ca unitatea dumneavoastra vizeaza ~i
func1ionarul public din minister ~i nu doar func1ionarul public cu statut
special sau militarii.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Daca e sa multumim cuiva, ieri am avut 0 intalnire cu 0 delegatie, ,
din Marea Britanie careia i-am reamintit ca sufletul acestei directii a fost,
domnul Foster caruia trebuie sa-i mul1umim ~i aseara la dineu in
numele ministrului de interne din Marea Britanie, ~i-a adus aminte ca
domnul Foster a fost sufletul acestei unita1i~i nu altcineva.

Este bine ca au intervenit in discutie mai multi colegi decat ultima, ,
data cand a fost mai mult un dialog intre doua trei persoane. A~ vrea sa
spun ca dumneavoastra a1i ridicat problema timpului la inceput ~i nu

cred ca se pune problema, avand in vedere ca este 0 problema
importanta mai ales ca ne intalnim rar cei care participa. A~ vrea sa
incep prin a face 0 referire la ultima fraza pe care a1i rostit-o in legatura
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cu domnul Foster, a§a este §i eu spun acest lucru pentru mine a contat
foarte mult ca in acest proiect a fost implicat un consilier britanic de
preaderare. Tot domul Foster a fost eel care a fost §i sufletul acestui
Comitet Strategic §i a fost §i sufletul participarii ONG-urilor in cadrul
acestui comitet, iar ideea pe care dumnealui a avut-o la inceput a fost

tocmai aceasta sa putem sa discutam cu totii problemele care sunt §i se
dezbat §i care pot sa aiba sau sa faca referire la activitatea D.G.A., §i in

acela§i timp cred ca a incurajat dezbaterea mai multor aspecte. Pe de-o

parte transparenta §i responsabilitatea D.G.A., pentru ca spuneati mai
devreme de un anumit festivism sa §titi ca sunt in total dezacord cu
dumneavoastra daca va refereati la festivismul D.G.A., in acest sens va,
pot spune un singur lucru §i va pot da §i ni§te fapte pentru ca discutam
teoretic dar trebuie sa dam §i ni§te fapte. Din perspectiva mea ca
organizatie care se afla in acest Comitet Strategic deci care a lucrat cu
D.G.A. va pot spune ca la inceputul unei campanii pe care am inceput-o
§i care a fost gandita la inceput poate un pic mai altfel, ca ne a§teptam
chiar la prea multe din partea ei dar a fost gandita tocmai pentru a
incuraja D.G.A. sa ancheteze mai mult sa aiba mai multe apeluri sa aiba
mai multi cetateni care apeleaza iar impreuna cu domnul Foster am pus
bazele acestei campanii §i dupa ce Ie-am explicat domnilor de la D.G.A.
ce vrem sa facem s-a implicat §i U.E. §i ambasada Britanica §.a.m.d. in

acest sens va pot spune ca, comunicarea publica pe campanie a fost
excelenta, va aduc aminte de acea conferinta de presa in care toata,
presa centrala a laudat campania, pentru ca este 0 campanie care
merge mai departe §i va dau §i ni§te cifre: 6000 de apeluri primite,

probabil ca vreo 4000 din momentul in care a fost lansata campania,

prin urmare ca acel eveniment lansarea campaniei §i acel spot a adus 0

cre§tere de aproape 3000/0 a apelurilor pentru ca vorbim pana la urma de

activitatea D.G.A. care consta §i in apeluri pe care Ie adreseaza
cetatenii, verbal in scris sau prin audiente iar prin intermediul apelurilor
au fost primite de trei ori mai mult decat inainte. Prin urmare aceasta
activitate festiva respectiv conferinta de presa §i aceasta campanie care
acum se afla pe 16 televiziuni centrale, 108 televiziuni locale §i a§a mai
departe a produs un rezultat extraordinar. Trebuie sa vedem ca Directia
i§i face treaba intr-adevar §tim ca a primit apeluri dar nu §tim cum s-au
finalizat aceste apeluri. in ceea ce prive§te aparitiile pe TV §i noi Ie-am
incurajat din partea D.G.A. pentru ca are nevoie sa-§i faca cunoscute

activitatile, iar eel putin eu, ca §i coordonator al acestei campanii care
implica mai multe institutii a§a cum v-am spus, U.E., Ambasada

Britanica, tinem foarte mult sa fie transparenta. Nu vrem sa fie 0

campanie netransparenta. Prin urmare oricand exista 0 solicitare din
partea vreunui post de radio TV sau presa fie prin domnul Carbunaru fie
prin domnul Sintion cred ca trebuie dat curs §i raspuns la intrebari. Un



alt aspect pe care l-a1i ridicat dumneavoastra ~i care este important ~i
sunt de acord cu dumneavoastra este acela al rezultatelor pentru
integrarea in U.E.~i vreau sa va spun ca ~i la acest aspect faptul ca intr-
adevar domnul Foster s-a implicat ~i ca s-a facut ce s-a facut cu D.G.A.
a contat foarte mult. Va dau doar doua exemple, eu personal ~i este

important sa spun lucrul acesta am fost in doua vizite oficiale in Marea
Britanie ~i in Germania unde am incercat sa promovez faptul ca

Romania a facut eforturi in lupta impotriva corup1iei ~i aceste vizite au
fost exact pe acest aspect, integrarea europeana de la mini~tri pana la

politicieni oameni de afaceri ~i jurnali~ti iar faptul ca D.G.A. a aratat ca
are transparen1a ~i sprijinul ministerului pentru mine acontat ca
Romania a facut progrese. De aceea cred ca din partea dumneavoastra
cel pu1in a~a cum am perceput eu pentru ca nu cunosc foarte bine
situa1ia ~i atunci nu a~ vrea sa ma exprim in necuno~tin1ade cauza a~
vrea sa vedem ca exista intr-adevar un dialog real ~i ca din cele trei

probleme care s-au ridicat astazi ~i eu Ie repet pentru ca au fost spuse
la un anumit moment dat: un numar de oameni suplimentar pentru

Directie, 50/0 in plus la logistica ~i competen1elargite nu exista nici un
feed-back concretoNu vreau sa ma duc inapoi in Germania sau in Marea
Britanie ~i sa spun ca m-am in~elat. Deci exista ~i aceasta posibilitate.
in momentul in care am vazut sprijinul ministerului pentru aceasta
directie ~i in cadrul campaniei pe care 0 facem acum ~i in atitudinea
extrem de deschisa pe care ati avut-o dumneavoastra domnule ministru,
~i cu ceilal1i colegi, eu nu ma refer acum la fiecare chestiune punctual
dar trebuie sa vedem daca se vorbe~te pe langa. Corup1iadin punctul

meu de vedere, steguletul nu este ridicat ~i va spun acest lucru pentru

ca il ~tiu eu sigur, el nu e ridicat se poate duce la loc, ministerul ~i-a
facut intr-adevar treaba dar nu trebuie sa dam impresia U.E.ca doar ne-

am facut ca sprijinim lupta anticorup1ie. De aceea poate ca se poate
discuta pe fond, au fost trei propuneri concrete din partea domnului

Sintion ~i dumneavoastra ati avut ni~te chestiuni foarte concrete ~i
poate in cadrul acestui Comitet sa facem ni~te recomandari la un
anumit moment dat ~i catre domnul ministru dar poate ~i in alt context.

Adica concret dumneavoastra repro~a1i D.G.A. ca nu comunica cu
celelalte structuri sa vedem ce recomandare se poate face pentru a
imbunatati lucrul acesta. Domnul Sintion vine cu 0 propunere, aceasta
ar fi analiza mea ca neutru ~i spuneam mai devreme ca nu suntem
implicati direct ~i prin urmare poate putem sa avem 0 imagine maL de
ansamblu.



Am sa va raspund la intrebari. Festivismul e vorba in primul rand

nu de un festivism al Directiei Anticoruptie ci al altor structuri ale M.A.I.,

mai mari ca aceasta directie care au c~zut pe aceasta panta gre~ita e
vorba in primul rand de ~na din cele patru arme. Domnul ministru a
ordonat foarte clar atunci 250 de oameni in nici un caz nu depa~im
300-in nici un caz nu pot sa mai semnez ~i eu raspund de
Departamentul de Ordine Publica dar in acela~i timp sunt ~i in comitet

nu pot sa-mi tai degetele sa iau de la Politia de Frontiera nu am cum
pentru ca oamenii care vin ~i controleaza, vin pe bob numarat. Cati ai pe
Politia de Frontiera cat ai la granita cu Ucraina, ai 100% nu ai, nu intri in

, , A

UE, se poate face ~i aici ceva se pot face ni~te pa~i. Insa trebuie sa

avem comunicare ~i nu mai intru in amanunte. in conditiile in care din

28 februarie nu ne-am intalnit sa discutam pe concret dar nu in ~edinta
aici.

Eu v-am cautat odata pe telefon, dar nu v-am gasit ~i v-am lasat

mesaj.

Lasand la 0 parte ca am avut inundatii incat la un moment dat timp,
de trei saptamani zi de zi eram la inundatii, la urma urmei eu sunt platit,
~i va rog sa ma intelegeti ca aceasta este 0 sarcina suplimentara, eu
sunt platit pentru ordine publica, a se intelege bine lucrul acesta ~i

raspund de principalele structuri de la Interne ~i voi fi luat la intrebari la

toamna, la bilant, daca Politia merge bine ~i a~a mai departe. Adica in
primul rand, de~i m-am implicat in mod direct aici certandu-ma cu a1tii

chiar aproape, v-am mai spus ~i vreau sa ma intelegeti inca 0 data
foarte bine poate au sesizat colegii care nu fac parte din structuri daca
nu exista comunicare nu rezolvam mare lucru. Nu ma feresc, am cerut

ministrului sa nu mai fiu pre~edintele acestui Comitet, ca sa intelegeti
bine. Pentru ca eu cand ma implic intr-o treaba pun ~i suflet ~i trebuie
sa discutam pe concret, ori daca eu nu am incredere in dumneavoastra,
eu nu pot lucra. Deci e foarte clar, e ca raporturile juridice, ca a~a am
invatat in dreptul penal sau in oricare drept. Trebuie sa intelegeti inca 0, , ,
data ca nu putem lua ni~te masuri in ~edinta, aici. Masurile astea Ie

luam inainte doar ce nu putem discutam aici ca va dati seama pentru a
mari competenta trebuie sa avem ~i avizul omului politic adica al
ministrului, mai sus adica al premierului al pre~edintelui, nu te duci tam-
nisam sa schimbi 0 lege pana nu ai totul pregatit cu ~eful Camerei
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Deputatilor cu ~eful Senatului ~i ~titi de ce pentru ca te duci ~i te
respinge. Oameni buni viata ne-a determinat sa ~tim sa ne cladim pas
cu pas ~i poate 0 putem f~ce ~i pe asta. Se poate nu este un capat de
tara. Nu sunt adeptul rezolvarii in ~edinta, nu suport ~edintele, aici
trebuie sa discute numai anumite probleme. Am spus intr-adevar ca nu
sunt adeptul festivismului sau sunt ni~te structuri din statui roman, ~efi
de servicii secrete care apar toata ziua la televizor dar a~tia nu t!ebuie
sa iasa niciodata decat atunci cand dau socoteala Parlamentului. In rest

lucreaza, ~titi de ce nu trebuie sa va mai spun.

Domnul director general Marian Sintion:

Domnule ministru vreau sa-mi cer scuze inca 0 data dar vreau sa
va reliefez un aspect. in momentul in care am venit pe functia asta, nu

imi e ru~ine sa recunosc cred ca nu am ~tiut la ce ma bag, pentru ca nu
am cerut sa mi se dea logistica, resurse umane dupa aia in timp am

realizat ca trebuie sa pun in mi~care un intreg angrenaj. Legat de ceea
ce spuneti ca n-am facut acele declaratii cum Ie-au facut altii precum ca, , ,
in februarie-aprilie vor apare cazurile mari pentru ca puteam in toamna

sau in decembrie sau ~i acum pot sa ma duc sa fac asemenea afirmatii
dar va reiterez ce am spus inainte, chit ca daca a~ face aceste afirmatii
tot impotriva ministerului s-ar intoarce la un anumit moment dat ~i nu ar
avea nimeni de ca~tigat iar construc1ia institu1ionala pe care noi
incercam sa 0 facem nu s-ar mai materializa. Ar fi 0 chestie de boom, a~
pute sa traiesc din chestia asta 0 luna, doua trei, dar dupa care toata

treaba ar muri. Deci am venit ~i noi la fel cu sufletul sa facem 0 treaba ~i
sa ramana trainica dupa ce plecam noi pentru ca ~i eu sunt pe un

mandat bine determinat care poate fi mai scurt sau la termen. Va rog
inca 0 data, ajutati-ne. Legat c:i de ce spuneti ca nu vreti sa mai fiti in, "'S' , , ,

Comitetul Strategic, eu zic ca putem sa reluam comunicarea pe care am

avut-o ini1ial ~i nu vreau sa mai dezvolt aici, am nevoie de mai mult
ajutor din partea dumneavoastra ~i eu zic ca gasim calea de
comunicare mai ales ca nu vreau sa sune altfel acum am venit ~i v-am
supus atentiei 0 problema dar nu au fost luate masuri legat de acea

problema. lar in momentul in care suntem acuzati de management

defectuos sau de alte probleme atunci venim ~i cu argumentele. Deci va

rog inca odata ajutati-ne ~i sper sa putem sa reluam dialogul din acest
context iar la acest comitet Strategic vreau sa va mai spun inca 0 data

parerea am venit sa va supunem aten1iei problemele ~i sa va cerem
ajutorul pe expertiza pe care 0 aveti fiecare sau pe competen1a pe care
o ave1i. Nu va cer solutii acum pe moment ~i eu zic ca prin discu1ii vom
putea ~i ve1iputea sa neajuta1isa rezolvam multe probleme.

Domnul Emanuel Rauta,



A~ avea ~i eu cateva intrebari, de fapt raspunsuri. Eu cred ca nu e
nimic rau in a pune problema pe masa ~i cred ca pentru domnul
ministru pe care I-am vazut un om intelegator nu e 0 mare problema,
pentru ca de asta ne-am adunat aici sa discutam lucrurile astea, a~ vrea

sa accentuez ~i eu ceea ce a spus domnul Carbunaru legat de

administratia publica ~i legat de vizibilitatea institutiei. E bine sa

accentuam pe partea de administratie ~i sa vedem cum putem sa avem
ni~te cazuri acolo, nu sa cream cazuri evident, dar sa accentuam in
partea asta pentru ca de structurile D.G.A.se mai ocupa ~i alte institutii.

Vreau sa felicit campania de comunicare, Pe Alex, pe Steve ~i pe
domnul Sintion pentru ca 0 aud la radio zilnic e vizibila, e transparenta
~i e bine facuta, dar totodata vreau sa va intreb ce structura a

ministerului este festivista. 0 intrebare mai jurnalistica dar ramane intre
noi.

Domnul Secretar de Stat, chestor general Anghel Andreescu:

La un moment dat cetatenii se plictisesc de festivismul in exces ~i

oamenii a~teapta, pentru ca bine ati zis dumneavoastra, de cate ori
suntem criticati noi Ministerul de Interne pentru cozile la permise la

pa~apoarte la eVidenta populatiei, acela se love~te zi de zi acolo ~i il
doare sufletul. Fire~te ~i la noi cand se duce la ofiterul de serviciu care,
nu ~tie sa vorbeasca cu cetateanul iti dai seama ce impact e ca la urma, ,
urmei tu ie~i ~i spui ies ~efii, iese domnul ministru dar cetateanul acela
nu va uita niciodata ca a fost dat afara de la 0 sectie de politie sau ca nu, ,
I-a indrumat cu ceva. ~i nu sectia rezolva totul nu mai e politia ce era~ , ,
alta data. Ala imi da nota cetateanul care se duce la cel care este in,
strada. Degeaba noi suntem frumos imbracati, noi suntem in turnul de,
filde~ ala de pe strada ala ne da nota ~i ala ne apreciaza cu nota de
trecere sau nu.

Ma scuzali ca va intrerup, dar chiar a~ vrea sa va intreb pulin mai
direct ~i inleleg ca daca nu se poate spune, vreau sa va intreb daca
aparitiile domnului Sintion, directorul D.G.A., directorilor adJ·uncti,sau, ,
alte persoane din D.G.A. pe considerente de preventie, va deranjeaza.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Cred ca ar trebui sa iasa mai mult pentru ceea ce ne dorim noi

preventia. Nu are nici 0 legatura. Una e ~ef de serviciu secret sau la 0

alta structura una este el care chiar trebuie sa iasa mai mull. EI sau
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loctiitorii chiar sa fie cunoscuti,dimpotriva ~i Ie spun la foarte multe, ,
structuri, c::titica ic::ifura intre ei Politia cu Politia de Frontiera, dar noi nu

"'!r, "'!r "

dam recompense daca a ca~tigat Politia sau Politia de Frontiera,
important este ca ministerul sa ca~tige. ~i nu ii dau 0 stea in plus

~efului Politiei de Frontiera, important este sa functioneze intreg
angrenajul. Noi vedem altfel treburile ~i nu incurajam treaba asta ca tu

ai 10 infractiuni constatate iar celalalt are numai 5; vom analiza de la,
caz la caz, vedem altfel conducerea, deci, dimpotriva, trebuie sa ie~iti

mai mult.

Haideti sa facem ni~te recomandari. Deci cereti sa va raporteze

mai des.
(neinteligibil)

Domnul Alexandru Cumpana~u

Se poate face ceva, poate propuneti infiintarea unui grup de lucru
care sa lucreze la studierea acestei posibilitati de modificare a legii,
concret ce se poate face.

Pentru comunicare sa faca dansul pe 0 jumatate de pagina cum
vede dansul problema, 0 da dumneavoastra, mie, Ie vedem, Ie analizam

intr-o saptamana in doua, nu in pripa ne vedem dupa aceea discutam,
adica nu neaparat in aceasta formula, asta sa fie in formula mare a
Comitetului cand facem ~i propunerea cu care sa se iasa mai sus la
organele abilitate.

Deci se poate face un grup de lucru mai restrans care sa se ocupe de
asta. $i referitor Ie celelalte chestiuni cu 5%.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Nu pot sa va spun acum, va rog sa ma fntelegeti ca nici fn §edintele pe
care Ie avem fn Colegiu Ministerului, nu pot sa vin acum §i sa spun ce

fnseamna 5%, cat, cum trebuie sa analizez, sa-I chem pe acela de la resurse

umane sa vedem ce posturi, nu se poate, sa vedem care sunt oamenii la
care ne gandim. Deci nu pot sa dau un raspuns.
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Sa nu ma intelegeti gre§it, ca se spun foarte multe dar vrem ca la
sfar§itul intalnirii daca putem materializa in ceva concret.

Oar banuiesc ca se poate analiza dupa aceea mai departe pentru ca eu

am fost la O.G.A. de mai multe ori intr-adevar §i am constatat ca aveau fie

ma§ini vechi fie alte probleme §i atunci intr-adevar ....

Ma§ini din acel contract, de ma§ini abia acum au inceput sa vina. Am
dat cu prioritate §titi bine 5000 de ma§ini la Politia Romana, sunt bani de

, A

salarii, oameni s-au dat. In sfar§it, daca nici acum Politia Romana nu este

multumita de ce a luat. $i chiar acum poti sa-i spui: "Ma§ini ti-am dat. Avem

bani §i reparam astea. Banii ti i-am dat de salariu. Pai atunci munce§te, daca
nu, du-te in alta parte. Oamenii ti i-am dat". Adica, vreau nu numai sa ceri, sa

§i dau. Oar §titi ca eu, spre exemplu, am vrut odata sa-mi fac ni§te copii dupa
ni§te documente §i nu aveau hartie sau toner. $titi aceasta chestiune? Este
putin ridicol pentru noi ..... sa-ti spuna nu am toner sau hartie. Azi la doua

sectii de politie, care sunt importante in Bucure§ti - 0 sectiede politie este cat
un judet - nu mai are un xerox de 3 luni. Nu mai functioneaza nici unul. Pai,
poti sa-i zici sa nu-i dai ceva, sa nu gase§ti de undeva.

Oar credeti ca-i vorba de lipsa logistica sau management defectuos ?

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Este lipsa logistica, dar §i management defectuos.
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Nu, dar a§a stau lucrurile. Dumneavoastra mai ganditi-va la 0

chestiune, ca timp de 16 ani nu s-a reparat niciun post de politie §i nicio

sectie. Nu va convine dumneavoastra, ca cetatean, cand te duci sa dai 0, ,
declaratie. Oar tu sa fi politist, sa stai sa lucrezi toata ziua acolo. Cum ar fi ?

Bine, ca nu noi am inventat ca ... cum e sala asta, bine amenajata, da
randament de peste 60 %. Nu noi am inventat, noi am citit sa aducem la

cuno§tinta §i randamentul e altfel, locul de munca unde stai, nu 8 ore poate
16 ore. De bine de rau, Ministerul de Interne nu se poate plange, ca a luat
banii la zi cu toate restantele pe care Ie avem. ~i Ie-am dat toate §i Ie dam In
continuare, ca prioritatea asta e de fiecare data, sa dam asta. ~i ce mai
ramane mai facem pe logistica. Vezi bine ca Guvernul ne-a dat ni§te lucruri

... ne-a dat bani de ma§ini, ne da bani sa reparam. Vrem sa facem altfel de
uniforma sau sa 0 Imbunatatim de la ca/itate pana la cum apare, ca amaratul

ala de subofiter sau de agent cand apare In strada cu acea uniforma
mototo/ita, jerpe/ita, cum se uita cetateanul la el sau cu acele capele model
1914 ale nu §tiu cui. Sunt multe de facut dar trebuie sa stabilim 0 prioritate a
prioritatilor.

lar anticoruptia ar trebuie sa fie dintre cele mai importante. Spre
exemplu, daca ambasada ar fi sunat In locul meu In acel moment §i mi-ar fi

cerut sa vada 0 evaluare a campaniei anticoruptie - Ambasada Britanica - §i i
s-ar fi spus nu avem toner, nu avem pixuri, va dati seama ca ar fi fost absolut
un semnal prost, ca sa zic a§a.

Vedeti bine ca §tiu cu ce ma confrunt. Ganditi-va la un §ef de post

care In viata lui nu a avut nimic, nici bicicleta §i nici macar §areta nu mai are.

Cu ce sa duce el dosarele la ora§? Raspundeti la Intrebare daca puteti
spune. Cei care cunoa§teti bine mediu rural. Atunci apeleaza la tine cu 0

ma§ina §i face compromis cu tine. De ce sa ajunga acolo? De aceea vrem ca
fiecare post de politie sa aiba ma§ina lui, sa 0 gospodareasca. N-o face, 11

21



punem sa plateasca. ~i sa aiba §i calculator, dorim §i lucrul acesta, cel pUfin

pima la iarna. Vrei nu vrei 11obligi sa fnvefe sa lucreze cu el. A§a am gandit.

Oaca nu am gandit bine, ne fndreptafi dvs.

Domnul Emanuel Rauta,

Nu, e just. Vroiam sa va fntreb §i eu. Vorbind de lipsurile logistice, cat
de oportuna a fost - ca vroiam de mult sa fntreb la minister - acea utilare a

drumului Bucure§ti-Sinaia §i a autostrazii Bucure§ti-Fete§ti cu antiradare.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Nu este de competenfa Comitetului. Oomnul ministru cred ca stie

raspunsul.
Cel pUfin i-am determinat pe unii adolescenfi fncrezufi, cu ma§ini

foarte scumpe .., §i nu am avut decat vreo 2-3 cazuri grave, altfel fn fiecare zi

eram sunat noaptea: "Vedefi ca mai avem 5 morfi". E adevarat ca numarul de

amenzi - §i aici e 0 chestiune §i vreau sa va informez, degeaba Ministerul de

Interne aplica milioane de amenzi, constatafi dumneavoastra cate se executa
§i vefi trage 0 concluzie. Procentul e nesemnificativ. Banii care puteau sa
intre la buget §i foarte mult din ce Ie aplici amenda Fiscul Ie executa, trece
anul, §tifi bine, §i s-a terminat. Oar intervine precripfia. Oar e foarte bun. Eu
am fost fn Marea Britanie cu .... §i fmi spunea: "Hai sa mergem fncet ca §tiu
ca aici este 0 din aia §i nu ne iarta. Nici pe mine nu ma iarta". Ei, cand vom

ajunge §i noi a§a? Oar vom ajunge.

Probabil. Oar mai era 0 chestie, d-Ie ministru, legata de oameni. Vreau
sa va fntreb referitor la resursele umane, ca a ridicat domnul director aceasta
problema. Nu am fnfeles de cate persoane avefi nevoie. De cate persoane
aveti nevoie, d-Ie director, 100-160-200 ? De cati aveti nevoie., , ,

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Organigrama este fn jur de 500. Cand s-a stabilit, ministrul a ordonat
foarte clar ca sa nu avem probleme, nu trebuie sa depa§im 250. ~i dupa
aceea s-a zis, hai sa mai vedem. fi-aduci aminte ca am semnat pe genunchi



pentru 32 §i ceva de oameni aproape, Tmpotriva vointei /ui Fatu/oiu §i a

a/tora. Hai sa-i mai dam §i pe a§tia. Oar va rog sa Tnte/egeti ca noi nu putem
sa ajungem, nu exista nici 0 structura Tn fume - avem numai Po/itia de
Frontiera care va /ucra 100%, ca-a§a ne cere Uniunea Europeana, ca sa nu
se duca oamenii peste ei. Nu exista structura Tn fume care sa aiba - nici

Marea Britanie, am Tntrebat eu acum pe domnii care au venit daca au 100%
Tncadrati. Nu se poate. Hai sa facem pas cu pas. Hai sa /uam de /a maghiari

- "politica pa§i1or marunti". Nu putem dintr-odata sa mergem cu 500. 0 sa
mai /uam, dar v-am spus, va deveni 0 structura atat de mare, care... 0 sa
spuneti: "ee Tnseamna 500 de oameni fata de 100000, partea cu adevarat
operativa, este 0 picatura de apa". Este, dar mie Tmidiminueaza din oamenii

pe care Tiam Tnstrada.

Ma iertati, vreau sa fac 0 mica precizare aici, in contextul asta.,
Daca a~ incepe cu 0 prezentare de la inceputurile acestei unitati ar

putea suna altfel, ~i vreau multe lucruri sa vi Ie spun tot in particular. ~i

legat de competente ... d-Ie director general Manoloiu dumneavoastra

nu ~titi ... in momentul in care s-a denumit aceasta unitate D.G.A. sa ~titi

ca inainte s-a pus problema sa se numeasca Directia Anticoruptie. ~i
eram eu cu cei doi adjuncti (eu am venit primul, apoi a mai venit un

adjunct, apoi al doilea adjunct, ~i a~a ne-am inmultit incetul cu incetul).

~i s-a facut Directia Generala Anticoruptie, mai ales ca daca i se spunea
precurtat D.A. putea sa se iasa alta chestiune, mai ales pe la

Parlamentul Romaniei. Dar sa ~titi ca prima denumire a fost D.G.A., cu- ,
acest mentiuni. Insa, in momentul in care domnul Mircea Alexandru m-a,
rugat sa merg la Senatul Romaniei, unde era domnul Talpe~
pre~edintele Comisiei de Aparare, am mers, am tacut din gura, nu am

spus nimic, ~i in momentul in care am plecat de acolo, a doua zi

dimineata am aflat ca de fapt aceasta directie trebuia sa se numeasca,, ,
pe avizul Comisiei de Aparare, Directia Generala de Informatii ~i
Protectie, in conditiile in care exista Directia Generala de Informatii c:i" , , "!r

Protectie Interna. ~i va dati seama ce seisme se puteau declan~a. ~i
atunci noi am discutat cu unul dintre adjunctii de la acea data ~i in mod

sigur conducerea Mol. cunoa~te chestia asta. Le-am spus sa-i spunem

unitate de afaceri interne. Deci legat de competenta ~i de multe alte

chestiuni. A~ putea sa vin cu foarte multe exemple pentru ca ~tiu cum s-

au purtat toate discutiile ~i avem toate discutiile purtate. Nu vreau sa

incriminez pe nimeni, toti facem anumite erori sau gre~eli. ~i eu am

gre~it in raport de comunicare cu componenta Mol. pe anumite

chestiuni. Deci pot sa afirm cu tarie, da, ori din eroare, ori din ne~tiinta,
ori din incapalanare, ori poate sa spun ~i din ambilie sau din orgoliu,
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pot sa am ~i eu chestiunile acestea. Am mai invatat din comunicarea cu

Domnul Vieriu, dumnealui a avut ni~te puncte de vedere, am invatat ca
trebuie __ mijloace de comunicare. Acum avem alt reglaj pe

comunicarea intre noi. Adica cu titlu de exemplu, nu vreau sa vin sa pun

gaz pe foe. ~i aicea nu-i frumos sa vorbesc in situatia in care cineva nu
este de fata. Domnul Fatuloiu da avize in functie de cum apreciaza, ,
dumnealui. Daca vrea ii da aviz lui ala ~i intra la noi in unitate, ~i avem 3

sau 4 exemple in acest sens, daca nu considera necesar sau nu este

consiliat in acest sens, nu da avizul. Deci avem situatia asta. Mergem ~i
ne consiliem atuncea c::istarn fata in fata. Adica nu vreau dupa aia sa

"!J' , ,

sune a critica. Repet, imi cer scuze pentru ca nu este de fata ~i nu este
frumos ca-i pomenesc numele in acest context. oeci vreau efectiv sa ne

ajutati, pentru ca cei care sunt in conducerea unitatii au §i ei diferite probleme
§i daca mi-ati permite, chiar §i in contextul acestei alocutiuni, eu nu vreau sa
avem schema plina - full option cum se spune. Nu se poate §i in§eleg care
este situatia, dar vreau sa ma intelegeti. Spre exemplu, avem Biroul Tehnic.
Biroul Tehnic nu era prevazut initial. Eu ca sa ma duc sa fac flagrant, sa am

tehnica - nu avem tehnica decat cea minimala, nu avem pretentia sa avem
tehnica o.G.I.P.I.-ului sau a S.R.I.-ului de Iink-uri --- !!! raportat la centrala-

mama sa zic a§a. Oar daca este sa fac un flagrant am nevoie de tehnica
disimulata pentru ca denuntatorul vorbe§te cu ala.

Este adevarat ca oomnul ministru a spus atuncea - §i nu vreau sa
abordez sub niciun fel, dar noi am evoluat §i vreau sa va reiterez rugamintea
sa veniti la noi la unitate, v-am rugat §i in trecut, §i de-aia nu vreau sa
considerati ca pun gaz pe foc. Va rog, veniti sa vedeti cum efectiv ne
desfa§uram activitatea. Facem §i pre venire - noi avem 278 de oameni pe

schema. Va rog sa luati in calcul ca avem oameni neoperativi, sunt cei de la
Logistica, cei de la Contabilitate - care au specificul de a§a natura, sunt cei

de la Resurse Umane ... §i nu vreau sa sune a scuze. Oar ganduti-va, pe
Resurse Umane am gasit oameni care aveau anumite probleme. Ne-au venit

cum ne-au venit in unitate. Tnfine, au anumite probleme care - din punct de
vedere legal, n-ai ce sa Ie repro§ezi, dar sunt anumite probleme care tin de 0

anumita conduita §i pe care legea nu 0 incrimineaza - §i apar atunci cand se



fac aceste verificari. Avem 8 oameni la biroul de personal. Verificati - nu mai
ramane. E 0 unitate deosebita.

Ne-ar mai trebui Tn jur de 20-25 de anchetatori §i oamenii pe
pre venire, pentru ca avem §i relatii publice. Ceea ce aduce nou aceasta
unitate este ca Tmbina munca de informatii, munca de ancheta, munca de,
relatii publice §i alte segmente. Nu mai exista 0 asemenea unitate, nu
exagerez. Nu §tiu cum este Tnalta parte, nu am mai vazut a§a ceva. Am fost

pana acuma la 4 sau 5 unitati. Noi trebuie sa comunicam §i cu cetateanul, sa
adunam §i date. Vreau sa va spun domnule ministru, va spun barbate§te - §i

sa-mi permiteti lucrul asta pentru ca §tiu ca sunteti un tip mai militaros. Nu
suntem ni§te tampiti, ne vin tot felul de informatii legate de foarte multi
oameni. Pai ganditi-va, daca a§ sta cu capul §i sa stau pe 0 anumita Iinie ...
~i eu am Tncercat sa merg pe un mecanism Tn a§a fel Tncat sa vada
normalitatea. Nu va suparati, §i dumneavoastra aflati 0 gramada de lucruri
despre mine, reale sau nereale. Pai, Tnaceea§i situatie putem fi §i noi.

Vin zilnic la mine cate 9 plicuri de la serviciile de informatii despre
oamenii no§tri, §i despre oamenii no§tri. Oar, pana nu verifici pe mai multe

cai normal nu te poti pronunta. Unde sunt treburile acestea faceti raport. Oar
raportul nu trebuie sa-I pui, asta vreau sa Tntelegeti, cand i-I dai ministrului
sa-I rezolve - aste e 0 treaba de tehnica, sa nu-i tinem pe toti oamenii. Pana

ajunge la ministru tu treci §i pe la ala la Logistica §i la celalalt, te consulti cu
el, ca ministrul nu poate sa avizeze §i iar se reia circuitul hartiilor. Trebuie sa

discuti. Mai, tu vrei treaba asta, am ma§ina da avizul. Fire§te daca vezi ca
omul nu vrea, te duci direct la ministru §i raportezi. Adica, vreau sa ma

Tntelegeti, sunt chestii de tehnica, care nu sunt chiar a§a de complicate, dar
hai sa Ie discutam astea. Sa nu-i tinem pe colegi ca astea tin de munca de zi
cu zi a noastra. ~i, normal, ca poate 0 sa aveti 500 de oameni §i ramaneti
numai cu 300. Asta e!

imi dati senzatia ca lucrurile nu merg Tn general bine, nu numai Tn
relatia cu O.G.A. Tnminister, Tntrelogistic §i alte departamente ...

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Eu, cu cele 3 structuri pe care Ie coordonez - Politia, Polilia de, ,
Frontiera §i Jandameria - n-am probleme cu ei ... sau Acvila sau cei care
sunt. De altfel, i-am §i obi§nuit a§a, cand vin... ~titi, s-au obi§nuit, nu numai la



noi, ci §i Tnalte minis tere, dar oricum ma felicit ca sunt la Interne §i nu la alte

ministere. ~i va spun §i de ce stimati colegi. Ma due la aceste §edinte, cu
aviara, cu inundatiile, §i stam 5 are aiurea cand trebuie sa ... La orice §edinta
ce avem de rezolvat, care este fitlul temei, cutare ... Care sunt posibilitatile, ce
mijloace avem la dispozitie? Cine raspunde de asta - termen. Popescu

raspunde - termen. Pai ce, trebuie sa stam 10 are la a §edinta? ~i nu se
rezolva acola, mai ales cand ai a inundatie sau ceva care oamenii sunt Tn,
pericol, vietile oamenilor sunt puse Tnpericol. Chiar de multe ori, §i vreau sa
va spun colegilor ca sunt TnInterne §i nu la alt minister cand vad ca stau 10

are §i tot nu am hotarat nimic. ~i apoi se cearta Tn fata presei. Noi sa nu
facem a§a! Sa stabilim exact, sa facem prioritatile, cu termene cu raspunderi

§i gata. Asta-i menirea noastra.

Ma ierta1i, vreau sa mai fac 0 precizare. Uita1i-va, in lege noi

suntem facu1i sa facem prevenire, sa combatem ~i sa descoperim

coruptie la nivelul Ministerului Administratiei ~i Internelor, am discutat, , "'!J'

astfel de aspecte cu inspectorul general al Politiei Romane, cu circa 3

luni in urma, acesta precizand ca are 0 alta optica, intrucat Institutul de

Prevenire a Criminalita1ii este la i.G.P.R., ~i a precizat ca D.G.A. nu ar

trebuie sa efectueze acte de prevenire decat la serviciul central care ar

trebui sa discute cu speciali~tii de la acest institut.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Nu am intrat in conflict verbal cu domnul Fatuloiu, ~i nu am cerut

de la LG.P.R. ca acest Institut de prevenire sa fie transferat la D.G.A.,

intrucat pe lege noi suntem abilita1i sa facem prevenirea. Trebuie sa fie

intelese toate mecanismele de functionare a structurilor din cadrul, ,
M.A.L, ~i am incercat sa ne desfa~uram activitatea cum putem mai bine

cu posibilita1ile de care dispunem.



Nu sustin aeeste stari eonflietuale, fnsa parerile sunt fundamentate pe,
eeea ee observ, astfel pe Iinie de logistiea am fost la sediul D. G.A. §i am
vazut dotarea, iar pe Iinie de resurse umane se poate trage eonc/uzia ea ori

eei de la D. G.A. sunt Iipsi!i de efieien!a, eeea ee tinde sa se ereada ea nu
este adevarat, ori ehiar a nevoie de mai mult sprijin. Campania de
responsabilizare anticoruptie nu trebuie trecuta cu vederea, ~i chiar au
fost obtinute rezultate importante in derularea acesteia pe care se,
dore~te sa Ie trimita spre informare ~i catre ministrul administratiei ~i
internelor. Aceasta campanie gratuita pentru minister aduce circa un
milion de euro economie bugetului acestui minister. Acest lucru este

foarte important ~i este datorat efortului celor de la O.N.G., al lui
Stephen Foster, al domnului Marian Sintion, al ambasadelor, etc., fiind

vorba de 0 suma considerabila, iar la nivelul ministerului nu se pot oferi

fonduri pentru dotarea eu hartie de seris. Pana la acea data cca. 6000 de

apeluri la Telverde, iar 0 persoana a sunat la Ambasada Britanica ~i a

spus ca linia de Telverde este mereu ocupata, deci este un fals, suna
mereu ocupat. in momentul in care D.G.A. nu are personal sa raspunda
la linia verde apar astfel de probleme care pot afecta procesul de
integrare, prin campania anticoruptie se dore~te instrumentarea unor
cazuri, iar D.G.A. trebuie dotata si sprijinita pentru efectuarea unor
astfel de activitatea de combatere. Cei de la ambasada primesc un
telefon in care se precizeaza ca apare sigla ambasadei intr-o reclama la
TV, ca se dau bani pentru aceasta campanie, iar atunci cand suni la linia

verde nu raspunde nimeni - se poate afecta imaginea de ansamblu ~i
perceptia populatiei asupra celor desfa~urate in realitate.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Domnul Alexandru Cumpana~u :

Este un punct de vedere, 0 argumentatie pe ceea ce cunosc, un
exemplu.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghe Andreescu:



Ceea ce spuneti este faptul ca in loc de un centralist este nevoie

de 2, iar cele patru schimburi rezulta un necesar de 8 persoane care sa

desfa~oare activitate numai la Telverde. insa consider ca nu eu pot
hotari in aceasta privinta, trebuie sa vina domnul Sintion cu

propunerea, se discuta ~i se hotara~te.

Apreciez ca aceasta ~edinta s-a transformat intr-un dialog intre
doua sau trei persoane, aspect care este negativ pentru ceilalti

participanti, in opinia mea. Doresc sa multumesc, pentru informarile
venite din partea D.G.A.in legatura cu tot ceea ce se intampla in materie

de anticoruptie, pe linie de constatare. Consider ca aceste informari

sunt un lucru bun, insa in acela~i timp trebuie sa se manifeste atentie
intrucat sunt dublate, triplate ~i au acela~i conti nut, poate ar trebuie

regandita periodicitatea.

Precizez ca prin acest fapt se dore~te informarea cu activitatile
anticoruptie desfac::uratein aceasta directie., "'!f ,

Un alt aspect pe care doresc sa il aduc in discutie este acela ca in,
materie de cooperare interna, ~i structura pe care 0 reprezint are
atributii de politie judiciara, adica cerceteaza ~i intocme~te acte de
cercetare in legatura cu alte infractiuni decat cele de coruptie. Apreciez
cooperarea cu D.G.A. ca fiind pozitiva, iar disputele personale de la
nivel de conducere nu trebuie luate in considerare, fiind de dorit sa aiba

astfel de dispute pe linie de munca din punct de vedere profesional.
Trebuie sa amintesc ca am fost printre primii care au sesizat in legatura

cu partea de administratie a ministerului, astfel, Corpul de Control face
acele inspectii in teritoriu inclusiv pe partea de administratie la primarii
~i am sesizat D.G.A. in legatura cu existenta unor fapte de coruptie in
aceste zone, iar in viitor, acolo unde vor fi identificate astfel de fapte vor

fi trimise acele materiale de inspectii din care D.G.A.sa se documenteze

~i sa actioneze in consecinta ~i pe componenta de administratie.
Apreciez ca este 0 zona neatinsa in materie de combatere a coruptiei,
consider ca s-au efectuat eforturi numai pe zona de interne, ~i trebuie



sa ne aplecam spre toate fronturile disponibile iar acolo unde apar
informatii de coruptie sa se actioneze in consecinta. Este totu~i 0, " ,
componenta in care informatiile de aceasta natura sunt putine sau
lipsesc, iar astfel de date pot aparea cu prilejul unor controale ~i

inspectii, anumite date care privesc D.G.A. urmand sa fie remise in mod
operativ. Domnul Sintion a venit la ~edinta cu toata conducerea D.G.A.,
cred ca ar fi oportun sa se faca 0 prezentare a tuturor celor care

participa la ~edinta din partea D.G.A.,pentru a fi in cuno~tinta de cauza.

Domnul director general Marian Sintion:

Am dorit ca toti ~efii de servicii centrale sa ia parte la aceasta

~edinta pentru a lua pulsul sau pentru a prezenta anumite probleme ce

sunt ridicate pe linii de munca.

Se prezinta ~efii de formatiuni centrale: Stoleru, Pirvu,
Constantin, Raicu, Albu Alina, Pavel Florin, etc.

Structurile jandarmeriei si ale Inspectoratului pentru Situatii de
Urgenta nu mai pot participa la misiuni, intrucat au fost implicate in

situatiile de urgenta cu inundatiile, s-au carat saci de nisip ~i pamant in
loc sa fie dislocate forte umane suplimentare, iar din elicopterele de
interventie sunt functionale doar doua c::inu mai avem cu ce sa se faca, , "!r

alte interventii din lipsa de fonduri, mijloace de transport ~i dotare. Se
cunoa~te care sunt problemele cu care se confrunta ministerul pe linie
de catastrofe iar personalul de interventie nu se poate depiasa cand
este yorba de securitatea Romaniei. De altfel ~i Pre~edintele Academiei
Romane a contestat faptul ca ramane fara paza cu jandarmi, insa i s-a
precizat ca nu mai sunt militari, datorita reducerii incorporarilor. Acesta
a precizat ca are un fond documentar cu mii de manuscrise de valoare,

dar primeaza siguranta statului ~i apare 0 intrebare, ce este mai

important siguranta sau manuscrisele. Fire~te fiecare lider este

interesat de domeniul pe care iI coordoneaza, fiind interesat sa rezolve

problemele cu care se confrunta.



Se prezinta in continuare Mihai Claudiu, §eful B.C.I.I., care
provine din randul cadre/or Corpului de Control, Manea Gheorghe, Radu
Genu, Ovedenie Dragos, Dorgan, Popescu, etc.

Suntem plati1i pentru a veni in sprijinul ceta1enilor ~i pot apare
probleme importante in orice moment, drept pentru care trebuie sa fim

promP1i in a raspunde acestor solicitari. De asemenea, purtam 0
raspundere in aceasta institu1ie, punctualitatea este importanta in orice
activitate a-i desfa~ura. Toate contribuie la imaginea ministerului in

societate ~i percep1ia in randul ceta1enilor simpli, aspecte care trebuie
luate in seama. Din punctul meu de vedere inchid telefonul numai cand

este in ~edin1ade Guvern, sau la Parlament.

Doresc sa ma retrag din ~edinla, deoarece urmeaza sa primesc 0

delega1ie ~i am 0 intalnire de lucru cu ministrul pentru a participa la 0
alta intalnire.

Domnul director general Marian Sintion:

Daca sunt probleme de ridicat fata de domnul ministru sau catre,
domnul Secretarul de Stat, sa fie precizate de catre participanti, atat din,
partea O.N.G. cat ~i a ~efilor de structuri din D.G.A.

Domnul Secretar de Stat chestor general Anghel Andreescu:

Orice manager trebuie sa primeasca in audienla orice persoana
interesata a ridica probleme de orice natura, inclusiv din randul
angajali10r proprii, ~i astfel orice manager care se respecta.


